
 

 

Schriftelijke vragen ex Art 38 RvO 
 

Aan: Het college van B&W van Groningen 

Betreft: Schriftelijke vragen over aanpak van leegstand  

Datum: 19 oktober 2021 

 

Geacht college, 

Elke speculatie met winkel-, kantoor- en woonruimte in Groningen is de SP een doorn in het oog. Terwijl er een 

schreeuwend tekort is aan betaalbare woonruimte blijven vele vierkante meters door leegstand onbenut. 

Daarnaast heeft de SP het afgelopen jaar uit verschillende wijken het signaal gekregen dat mensen die in relatief 

goedkope koopwoningen wonen (rond de 200.000 euro) agressief worden benaderd om hun bezit van de hand 

te doen en het vervolgens terug te huren. Een trend die past bij de grootste stijging van prijzen van grond en 

woningen in de afgelopen 20 jaar. Speculanten en beleggers van over de hele wereld, zonder enige binding met 

Groningen, profiteren van deze prijsstijgingen. Mensen die op zoek zijn naar betaalbare woningen zijn de dupe. 

Daarom wil de SP dat moet er een einde aan speculatie en winst op woonruimte komen. Alle beschikbare en 

geschikte ruimte moet worden ingezet voor woonruimte of een maatschappelijke functie vervullen. Langdurige 

leegstand is onacceptabel. Uit de Landelijke Monitor Leegstand 2020 van het CBS blijkt dat 3 procent van de 

woningen in Groningen leegstaat.1 De SP vindt dat de gemeente verhuurders en eigenaren van woningen en 

kantoorpanden moeten dwingen om de overtollige ruimte veel sneller geschikt te maken en beschikbaar te 

stellen als woonruimte. 

Het planbureau van de leefomgeving waarschuwde vorig jaar dat de leegstand van winkelpanden flink toe zou 

nemen, met 40% dit jaar, waardoor op 1 januari 2022 bijna 11% van de winkelpanden leeg zal staan.2 Met de 

leegstand wordt door beleggers verwacht dat ze de panden in de toekomst voor hoge prijzen kunnen verhuren 

of verkopen. Tot die tijd zit de stad met lege winkelruiten en vele duizenden vierkante meters leegstaande 

ruimte die een prima andere (tijdelijke) bestemming. Het afgelopen jaar heeft de SP van het college nauwelijks 

actie gezien om deze leegstand tegen te gaan. Deze ontwikkeling was ook al gaande vóór corona; de pandemie 

heeft het effect versterkt. 

Naar aanleiding van bovenstaande heeft de SP de volgende vragen aan het college van burgemeester en 

wethouders: 

1. Deelt het college de visie van de SP dat (buitenlandse) speculatie met en beleggen in vastgoed in Groningen 

een sterke prijsopdrijvende effect heeft en  maakt zij zich ook zorgen dat het ten koste gaat van betaalbare 

winkel- en woonruimte? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

2 Is het college met de SP van mening dat de gemeente deze beleggers zoveel mogelijk de wind uit de zeilen 

moeten nemen? Zo ja, welke maatregelen gaat het college treffen? Zo nee, waarom niet? 

 
1 https://www.cbs.nl/nl-nl/maatwerk/2020/49/landelijke-monitor-leegstand-2020 
2 Veerkracht op de proef gesteld: Een verkenning van de impact van corona op binnensteden, PBL (4-12-2020) 



 

 

3 Is het college bereid om voor leegstand een verordening voor de hele gemeente in te stellen, zodat 

leegstaande panden zo snel mogelijk (bijvoorbeeld na drie maanden leegstand) weer in gebruik worden 

genomen? Zo ja, wanneer komt het college met een voorstel hiervoor? Zo nee, waarom niet?  

4 Is het college met de SP eens dat leegstaande kantoren en winkels zoveel mogelijk in gebruik moeten worden 

genomen als woonruimte om het hoofd te bieden aan de woningnood in Groningen? Ziet het college daar ook 

ruimte voor een strenge leegstandsverordening? Zo ja, kan wat het college betreft deze procedure na 3 

maanden al in gang worden gezet? Zo nee, waarom niet? 

Jimmy Dijk (SP) 


